
Aan de colleges en de raadsleden van alle gemeenten in Friesland. 
 
 
Betreft: Ernstige ongerustheid over de situatie in het behandelcentrum 
Woodbrookers in Kortehemmen, Friesland 
 
 
De Woodbrookers is een behandelcentrum van JeugdHulp Friesland. Er zijn 
jongeren in de leeftijd van 12 tot 18 jaar in behandeling. 
 
Woensdag 26 oktober 2022 werd bekend dat JeugdHulp Friesland aangifte 
heeft gedaan tegen drie medewerkers van het behandelcentrum 
Woodbrookers. Het zou gaan over ernstig seksueel grensoverschrijdend gedrag 
en crimineel gedrag van drie medewerkers. 
Het is een nieuw dieptepunt in de geschiedenis van deze Jeugdzorg-plus, d.w.z. 
gesloten jeugdzorg, instelling. Op 12-10-2020 komt naar buiten dat onder 
andere jongeren van de Woodbrookers geronseld worden (zie bijlage). Het is 
bekend dat de meeste incidenten die plaats vinden binnen de Woodbrookers 
niet gemeld worden bij de Inspectie gezondheidszorg en jeugd. Desondanks 
voert de Inspectie een eigen onderzoek uit in 
2020(https://www.igj.nl/publicaties/rapporten/2021/04/13/jeugdhulp-friesland-locatie-

woodbrookers-kortehemmen) 

 De Inspectie concludeerde, naast andere aandachtspunten, dat er verbetering 
nodig was bij het professioneel toepassen van vrijheidsbeperkende 
maatregelen en het zorgdragen voor een schone, passende en veilige 
omgeving. Professionals moeten hulp bieden die aansluit bij de 
ontwikkelingstaken en de problematiek van de kinderen en hun ouders. 
Professionals moeten de jongeren en hun ouders met respect bejegenen en 
nemen hen serieus bij de uitvoering van de hulp. 
De vele incidenten die daarna en ook recent bekend geworden zijn, tonen aan 
dat het behandelcentrum geen significante vooruitgang heeft kunnen laten 
zien. 
Veel publiciteit heeft het dossier gekregen dat bekend is geworden als “het 
papieren meisje” (zie bijlage). Het is door het ingrijpen van een kinderarts van 
het ziekenhuis Nij Smellinghe en de Kinderrechter dat deze oud bewoner van 
Woodbrookers nog leeft. In plaats van de gevraagde behandeling was de 
situatie zo onveilig dat ze getraumatiseerd de instelling heeft verlaten en voor 
behandeling naar een instelling is gegaan buiten de provincie Friesland. Wat 
deze jeugdige en haar ouders hebben meegemaakt is zo onwaarschijnlijk onder 
de maat geweest dat het geleid heeft tot twee onderzoeken. Een onderzoek in 
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opdracht van de Inspectie door Move Professionals en een onderzoek door de 
Rekenkamer in opdracht van de gemeente Noardeast-Fryslân (zie bijlage). 
 
Het is bekend dat er vele andere incidenten geweest zijn de afgelopen jaren, 
waarvan de meeste door de bestuurder niet gemeld zijn bij de Inspectie. De 
Bestuurder is erop gewezen dat hij door het niet melden de wet overtreedt. Bij 
eerdere incidenten was o.a. ook een melding van seksueel grensoverschrijdend 
gedrag van een medewerker. Dit in tegenstelling tot wat de bestuurder tegen 
de pers verklaarde, dat het de eerste keer was dat hij hoorde van seksueel 
grensoverschrijdend gedrag van een medewerker. 
 
We durven te concluderen dat de situatie in de Woodbrookers voor veel 
kinderen totaal onveilig is of is geweest. Dermate onveilig dat er van 
behandeling geen sprake kan zijn of kan zijn geweest. Vaak was juist het 
tegenovergestelde het resultaat, namelijk een trauma ten gevolge van het 
verblijf van de jeugdige in het behandelcentrum. 
 
Veel ouders hebben elkaar gevonden en ondersteunen elkaar in een 
gezamenlijke app-groep. Deze ouders zijn van mening dat ook u, wethouders 
en raadsleden van de gemeentes die beslissen over de financiering van de 
Woodbrookers uw verantwoordelijkheid heeft. Daarom willen ze u met deze 
brief op de hoogte brengen.  
U bent verantwoordelijk voor de uitvoering van de jeugdwet en voor de 
kwetsbare inwoners van uw steden die aanspraak maken op jeugdhulp. In dit 
geval is deze door u gefinancierde voorziening al eerder in onderzoek geweest, 
zie het eerder uitgebrachte IGJ Rapport. Wij vragen ons af of u allen 
uitgebrachte IGJ-rapporten leest en meeneemt in uw (inkoop) beleid. Door u 
ingekochte, niet functionerende voorzieningen, dienen in het belang van uw 
inwoners nader onder de loep genomen te worden en wellicht niet meer 
ingekocht te worden. In dit geval gaat het overigens over 
jeugdhulpvoorzieningen met de allerhoogste tarieven.  
Wij vragen ons ook af hoe het kan dat de toezichthoudende gezinsvoogdij-
instellingen die deze kinderen in deze voorzieningen plaatsen weg konden 
kijken, terwijl zij van de kinderrechter de opdracht hadden om het toezicht 
over deze kinderen uit te voeren? 
Er leven vele vragen en vooral grote zorgen onder ouders en kinderen over de 
uitvoering van de jeugdwet, die onder uw verantwoordelijkheid valt. Inmiddels 
hebben wij het plan opgevat om een meldpunt te organiseren waar kinderen 
en ouders zich kunnen melden die problemen ondervinden met de jeugdhulp 
in Friesland en met name met Woodbrokers. 



Wij zouden hiervoor graag de samenwerking aangaan met u als 
verantwoordelijk raden teneinde de jeugdhulp te verbeteren.  
 
We willen u ook een aantal vragen voorleggen: 

- Zijn alle raadsleden op de hoogte van het IGJ-rapport (13 april 2021)? 
- Hebben de verantwoordelijke wethouders vervolgens gemonitord? 
- Wie is verantwoordelijk voor de inkoop van de JeugdHulp? 
- Is er overleg geweest het Veiligheidshuis? Zo ja, hoe vaak en wanneer? 

 
Graag binnen veertien dagen na dagtekening uw antwoord, 
 
Hoogachtend, 
 
 
Mevrouw M.de Groot, namens Jeugdhulp Voldoende Beschermd  
 
31 oktober 2022,  
 
 
 
 
 
 


